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NOVOSTI: Za nove terapije malo 300 evra 
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RTV: Nema virusa Zapadnog Nila u Sremu 

RTV: Rusko- srpska mobilna ambulanta za udaljena šumadijska sela 

N1: Ružić: Primena platnih razreda u javnim službama sledeće godine 

DNEVNIK: Brnabić: Katalog radnih mesta koči platne razrtede, ali i 
sindikati 

DNEVNIK: enoviranje ambulante u Novim Karlovcima 

DANAS: Pripadnici MUP-a dobrovoljno dali krv 

 



 

 

Za nove terapije malo 300 evra 

Zbog nedovoljnog izdvajanja za zdravstvo zaostajemo u uvođenju inovativnih lekova 
SRBIJA je u poslednje dve godine napravila značajan pomak u uvođenju skupih, inovativnih 
terapija, ali je od 311 inovativnih lekova, odnosno potpuno novih farmaceutskih formula, koji su 
od 2012. do 2018. godine registrovani u EU, pacijentima kod nas dostupno svega 25, dok je 
prosek u zemljama regiona - 89.Sa Italijom, koja ima 150, ili Slovenijom sa 117 inovativnih 
lekova, naravno, ne možemo da se merimo, jer Italija raspolaže sa 1.849 evra za zdravstvo po 
stanovniku godišnje, a Slovenija sa 1.204, dok Srbija raspolaže sa svega 299. Skromniji 
zdravstveni budžet u regionu ima jedino Bugarska - 285 evra, ali je o trošku osiguranja nekako 
uspela da obezbedi 96 inovativnih lekova.Dve različite studije koje su sproveli Udruženje 
proizvođača inovativnih lekova (Inovia) i Američka privredna komora u Srbiji (AmCham), 
pokazale su da je ukupno ulaganje naše države u zdravstvo veoma slično kao u Bugarskoj ili 
Rumuniji, ali i da je izdvajanje za inovativne lekove ubedljivo najmanje u regionu.Sa svega oko 
70 evra godišnje po stanovniku za sve lekove na tzv. pozitivnoj listi, u medikamente, pokazale su 
studije, investiramo 44 odsto manje novca nego Bugarska, 61 odsto manje nego Crna Gora i 86 
odsto manje nego Rumunija. Hrvatska, recimo, za lekove izdvaja više nego dva i po puta veću 
sumu po stanovniku nego mi - 183 evra. 



- Udeo inovativnih lekova u Srbiji je više nego duplo niži u poređenju sa Bugarskom, koja ima 
relativno sličnu budžetsku potrošnju za zdravstvo i sličan nivo BDP - kaže Jelena Pavlović, 
predsednica AmChama. - Naša studija je pokazala značaj investiranja u inovacije na dugoročne 
budžetske uštede i produženje životnog veka. Neophodan je sistem analize efikasnosti ulaganja 
u zdravstvo, ali i dijalog o održivim modelima finansiranja inovativnih terapija.NIŽI PDV ILI 
POSEBAN FONDJedan od predloga je da se poveća dostupnost novih terapija je da se smanji 
PDV na medikamente. Ako bi se stopa smanjila na pet odsto, ukupni troškovi za lekove bili bi 
oko 4,5 odsto manji, odnosno za 30 miliona evra. Na listi prioritetnih sada je 89 inovativnih 
medikamenata, a dve trećine njih je registrovano u EU pre 2012. godine. Procena RFZO i Inovia 
je da je za stavljanje ovih lekova na listu u prvoj godini potrebno između 12,5 i 14 milijardi 
dinara.Proizvođači genetičkih lekova, onih kojima je istekla patentna zaštita, pa su i jeftini, ne 
osporavajući potrebu za inovativnim terapijama, ipak smatraju da Srbija ima dobar model 
snabdevanja lekovima i onoliko medikamenata na listi koliko može da finansira.Inovativni lekovi 
inače su jako skupi, ali je i korist velika. Za lečenje 1.000 pacijenata inovativnim lekovima za 
hepatitis C i iskorenjivanje ove bolesti do 2030. godine potrebno je 10 miliona evra. Na primeru 
lečenja ove bolesti ušteda iznosi oko 6.310 evra po pacijentu, ali se i postiže gotovo potpuna 
eliminacija bolesti, dok je sa konvencionalnim terapijama izlečenje dvaput niže.- Inovativni 
lekovi imaju nemerljiv značaj za zdravstveni sistem jedne zemlje - kaže dr Bojan Trkulja, direktor 
Udruženja Inovia. - Osim opšteg poboljšanja zdravlja, važan je i povoljan efekat na održivost 
zdravstvenog sistema kroz smanjenje troškova. 

 

 



Objavljena javna nabavka za Klinički centar Vojvodine     

Evropska investiciona banka objavila je  Međunarodni javni poziv za podnošenje ponuda za 
izgradnju Kliničkog centra Vojvodine, saznaje “Dnevik”. 

Jedinica za implementaciju projekata Ministarstva zdravlja objavila je u isto vreme Javni poziv 
na Portalu javnih nabavki RS i prosledila Javni poziv Službenom glasniku da ga objavi u prvom 
štampanom izdanju, a Ministarstvo zdravlja objavilo je Javni poziv na sajtu. 

Krajnji rok za dostavljanje ponuda po ovoj raspisanoj nabavci je 13. septembar ove godine i to 
do 11 časova, a istog dana u podne će se održati i sednica za javno otvaranje 
ponuda.Podsećamo, prošle srede premijerka Ana Brnabić i predsednik Pokrajinske vlade Igor 
Mirović objavili su da je Evropska investiciona banka prihvatila tenderska dokumenta za 
izgradnju Kliničkog centra Vojvodine i najavili da će tender za izvođača radova biti raspisan u 
narednih desetak dana. 

Krajnji rok za dostavljanje ponuda po ovoj raspisanoj nabavci je 13. septembar 

Mirović je tada izjavio kako sledi izgradnja više od 30.000 kvadratnih metara, sa  više od 400 
novih kreveta, sa posebnim vezama sa Klinikom za interne bolesti i sa Poliklinikom i ocenio da 
će to predstavljati revoluciju u zdravstvenom sistemu Vojvodine. Pokrajinski premijer je rekao i 
kako očekuje da tokom jeseni, u oktobru ili novembru, bude okončana tenderska procedura  i 
da „najkasnije do kraja ove godine imamo u svojim rukama čvrst ugovor za izgradnju”. 

- Ovo je važna prekretnica u našem projektu. EIB je spremna da podrži i želi dalje da radi sa 
Vladom Srbije na daljoj optimizaciji infrastrukture zdravstvenog sistema Srbije - rekla je tada 
predstavnica Evropske investicione banke Felisitis Ridl.Na 30.000 kvadratnih metara biće više od 
400 novih kreveta 

Na sednici Pokrajinske vlade, dan kasnije, rečeno je da je novac za dogradnju lamela B i C 
Kliničkog centra Vojvodine obezbeđen iz treće tranše kredita, koji je Vlada Srbije potpisala sa 
Evropskom investicionom bankom, i nalazi na računu Vlade.Uprava Kliničkog centra Vojvodine 
izdejstvovala je građevinsku dozvolu za rekonstrukciju i dogradnju lamela, čiji će investitor biti 
Republika Srbija, a korisnik KCV. 

- Investiciona vrednost projekta je 32,6 miliona evra. Projektom je predviđena izgradnja novog 
objekta površine 33.275,84 metara kvadratnih, od čega je bruto površina medicinske namene 
30.689,59 metara kvadratnih. Spratnost objekta je P+3+Pk i delom P+4, uključujući i direktnu 
toplu vezu Lamele „B’’ sa Poliklinikom i Internom medicinom, kao i sa Lamelom „A’’ u kojoj je 
Urgentni centar. Ukupan broj kreveta je 348, od čega 288 običnih kreveta, 22 kreveta hirurške 
intenzivne nege, 24 kreveta hiruške poluintenzivne nege i 14 kreveta za jedinice za 
transplantaciju. Projektovan broj operacionih sala je 16 - čulo se na sednici Pokrajinske vlade. 

Kompletna hirurgija u novom prostoru 



Planirano je da u prizemlju lamela B i C bude Odeljenje centralne sterilizacije, kao i Odeljenje 
radiologije sa dve angio-sale, magnetnom rezonancom, pet rendgena, dve mamografije i četiri 
ultrazvuka. Na istoj etaži će biti laboratorije, kao i nuklearna medicina, koja će imati jedan pet 
sken i dva spekt skena. Na prvom spratu biće jedinica traume i ortopedije sa 84 kreveta, 
maksilofacijalna hirurgija sa 14 kreveta, plastična hirurgija sa 18 postelja i vaskularna hirurgija 
koja će imati 32 kreveta. Na drugom spratu će biti opšta hirurgija sa 84 kreveta, urologija sa 46 
kreveta, jedinica za transplantaciju sa 14 kreveta. Treći sprat zauzima neurohirurgija sa 34 
kreveta, a na istom spratu će biti i 16 operacionih sala, koje imaju i 16 kreveta u sobi za 
oporavak. Takođe na ovoj etaži je i intenzivna nega sa 22 kreveta. 

Kako je “Dnevnik” već pisao, u novom objektu biće odvojeni tokovi posetilaca i ambulantnih 
pacijenata, osoblja i ležećih pacijenata, kao i logistike. 

Zona parkinga za lamele B i C je između Lamele C i zasebnog objekta u kojem će biti smešten 
tehnički blok sa Stanicom za medicinske gasove. Imaće ukupno 194 parking mesta i to 60 za 
zaposlene, 113 za pacijente i posetioce i 21 mesto za osobe sa posebnim potrebama. Imaće i 48 
parking mesta za bicikle. 

 

 

 



Nema virusa Zapadnog Nila u Sremu 

SREMSKA MITROVICA   

Povodom jučerašnje objave da je jedan ilegalni migrant oboleo od Zapadnog Nila, a registrovan 

je u Šidu, u Zavodu za javno zdravlje Sremska Mitrovica obaveštavaju da do danas nije 

registrovan niti jedan slučaj na teritoriji Srema, uključujući i tog migranta koji nije bolovao od 

virusa Zapadnog Nila. 

U nastavku prenosimo saopštenje Zavoda za javno zdravlje Sremska Mitrovica u celosti:  

"Na osnovu podataka dostavljenih Centru za kontrolu i prevenciju bolesti Zavoda za javno 

Sremska Mitrovica (u skladu sa Preporukama za nadzor nad groznicom Zapadnog Nila u 

humanoj populaciji u sezoni 2019. godine Instituta za javno zdravlje Srbije) i laboratorijskih 

kriterijuma (prema preporukama Evropskog centra za prevenciju i kontrolu bolesti) do 

10.7.2019. godine pooštrenim epidemiološkim nadzorom na teritoriji okruga nisu registrovani 

slučajevi obolevanja od groznice Zapadnog Nila. 

Sezonski nadzor nad oboljenjem počeo je 1. juna i trajaće do prve polovine novembra meseca.  

Za naše geografsko područje karakteristično je da vektori postaju aktivni u proleće (mart/april), 

a period njihove intenzivne aktivnosti je od kraja maja do septembra. 

Groznica Zapadnog Nila je sezonsko oboljenje koje se najčešće prenosi ubodom zaraženog 

komarca i koje je najviše zastupljeno u periodu najveće aktivnosti vektora – komaraca.  

Prvi oboleli se registruju uglavnom u drugoj polovini jula meseca, a najveći broj obolelih osoba 

se prijavljuje tokom avgusta meseca". 

 

http://rtv.rs/sr_lat/vojvodina/srem/komarci-zarazeni-virusom-zapadnog-nila-u-sremskoj-mitrovici-u-sidu-oboleo-migrant_1031833.html


 

Rusko-srpska mobilna ambulanta za udaljena šumadijska sela 

Ruska humanitarna misija i kragujevački Dom zdravlja zajedničkom saradnjom tokom jula 

meseca vrše preventivne besplatne zdravstvene preglede meštana u najudaljenijim 

šumadijskim selima koja nemaju svoju zdravstvenu ambulantu. Akcija pregleda na području 14 

mesnih zajednica se sprovodi u okviru projekta Srpsko-ruska mobilna klinika. 

Četrnaest sela za četrnaest dana zdravstvena akcija pod nazivom Rusko-srpska mobilna 

ambulanta došla je i u selo Masloševo koje nema svoju zdravstvenu ambulantu a sami meštani 

pokazali su interesovanje za preventivnim pregledima. 

 
Radmila Vuksanović, meštanka sela Masloševo kaže: "Veoma je značajno jer mi ovde nemamo 

ni autobus, nikakvo prevozno sredstvo da bismo otišli do ambulante, moramo autom ko ima a 

ko nema mora da se snalazi." 

"Sve je dobro što se uradi za selo, bilo šta i ovo je dobro i treba da i druge struke dolaze ovde", 

ističe Jovanka Radičević, meštanka sela Masloševo. 



Radoslav Šargić, takođe Masloševa napominje "Vid ovakve mobilnosti je veliki značaj za naše 

selo i odavno ovde niko nije ni dolazio i dobro je da su nas se ljudi setili i da su došli da nas 

posete. Mi nemamo ni prodavnicu, ni trgovinu, ni kafanu… Moramo da idemo i do 10 

kilometara i da se vratimo pešice."Mobilnu ambulantu čine ruski lekari i Patronažna služba 

Doma zdravlja iz Kragujevca.Viktor Belinski,doktor Ruske humanitarne misije kaže: "Ruska 

humanitarna misija zajedno sa Domovima zdravlja širom Srbije sarađuje već treći put. Naš 

zadatak je da obavljamo preglede u teško dostupnim mestima koja se nalaze daleko od većih 

gradova, a glavni zadatak je da ostvarimo saradnju na nivou srpskih i ruskih lekarskih ekipa i da 

zajedno razmenjujemo savete i iskustva." 

"Bilo je i slučajeva da decenijama nisu bili na lekarskom pregledu ili nikada do sada smatrajući 

da to nije potrebno i da ne osećaju nikakve tegobe. Mi smo ovde utvrdili pregledima da ipak ta 

potreba postoji jer imaju ili povećan krvni pritisak koji nije kontrolisan i lečen kao i povećan 

šećer u krvi", kaže Radmila Obradović, doktorka Doma zdravlja u Kragujevcu.Kardio vaskularne i 

plućne bolesti, povećan krvni pritisak i šećer u krvi su najčešće dijagnoze a ovim putem vrši se i 

edukacija seoskog stanovništva o neophodnosti preventivnih zdravstvenih pregleda 

 

 



Ružić: Primena platnih razreda u javnim službama sledeće godine - Ministar državne uprave i 
lokalne samouprave Srbije Branko Ružić rekao je da očekuje da platni razredi za zaposlene u 
javnim službama budu uvedeni tokom sledeće godine. 

"Očekujemo da platne grupe budu u primeni sledeće godine, a do tada ćemo vreme iskoristiti 
za razgovore sa sindikatima kako bi se fino nijansirali platni razredi", rekao je Ružić. On je dodao 
da je Vlada Srbije bila blizu toga da primena platnih razreda počne 1. januara iduće godine, ali 
da je ostala da se uradi dodatna finansijska anliza. Uvođenje platnih razreda za zaposlene u 
javnim službama predviđeno je Zakonom o sistemu plata u javnom sektoru koji je usvojen 
decembra 2017. godine. Zakon je trebalo da stupi na snagu 1. jaunara 2019. godine, a njegova 
primena odložena je za 1. januar 2020. godine, a potom je i taj rok pomeren.Novim platnim 
razredima u sistemu javne uprave trebalo bi da se uspostavi pravedan raspon plata, odnosno da 
bude ista plata za isti posao u svim službama javnog sektora, a da se zaposlenima učinak meri 
kroz uvođenje jedinstvene osnovice i precizno definisanih koeficijenta. Plate u javnom sektoru 
trenutno se utvrđuju na osnovu 23 različite osnovice, više od 500 osnovnih koeficijenata i 200 
dodataka na osnovnu platu. 

 

 



Brnabić: Katalog radnih mesta koči platne razrede, ali i sindikati 

BEOGRAD: Premijerka Ana Brnabić izjavila je danas da vlada radi na uvođenju platnih razreda, 
ali da još nije dovršeno pitanje kataloga radnih mesta, niti razgovor sa sindikatima u pojedinim 
sektorima. 

"I dalje radimo na tome, ali ono što uvek iskrsne kao problem je katalog radnih mesta, kad god 
sa ministrastvima i institucijama finalizujete katalog radnih mesta, nađe se neko da kaže da 
njegovo radno mesto nije u tom katalogu i da treba da bude definisnao kao posebno radno 
mesto. Tako da na tome još uvek radimo", rekla je premijerka novinarima.Kaže da se još vode i 
razgovori sa sindikatima, da li treba za neku od grupa, na primer, zdravstvo ili prosvetu sačekati 
da se još malo podignu sa platama."Da li sektorski treba da ih podignemo još malo da bi uveli 
sistem plata pa onda izjednačili ili da uvodimo sistem plata, pa da više nema sektorskih 
plata".Premijerka napominje da je uvođenje platnih razreda obaveza Srbije u okviru programa 
sa MMF-om i da će vlada ostati posvećena tome. 

 

 



Renoviranje ambulante u Novim Karlovcima 

U toku je renoviranje ambulante u Novim Karlovcima koja nije obnavljana skoro 17 godina. 

U toku su spoljni i unutrašnji radovi na adaptaciji objekta, koji će već kroz nekoliko dana dobiti 
novi izgled. Opština Inđija je izdvojila blizu tri miliona dinara iz buyeta za renoviranje i 
postavljanje nove fasade, pločica u hodnicima i ordinacijama, stolarije, novu nastrešnicu za ulaz, 
nove oluke i renoviranje mokrih čvorova. 

Dograđeno je još pet parking mesta ispred ambulante, urađeni ivičnjaci na pešačkom prilazu 
ambulanti. Kako bi boravak u zdravstvenoj ustanovi bio prijatniji, ambulanta je dobila i klima 
uređaje za ordinacije i čekaonice, koje do sada nije imala. U Novim Karlovcima živi oko 3.000 
stanovnika, kojima će u okviru ambulante na raspolaganju biti zubar, lekar opšte prakse, drugo 
medicinsko osoblje, kao i apoteka. Završetak radova se očekuje u narednih nekoliko dana. 

 

 
Pripadnici MUP-a dobrovoljno dali krv 



Više od 200 zaposlenih u Ministarstvu unutrašnjih poslova (MUP) odazvalo se danas akciji 
dobrovoljnog davanja krvi koja je organizovana u saradnji sa Institutom za transfuziju krvi Srbije, 
saopštio je MUP.      

Najveći broj davalaca i ovog puta bio je iz redova Jedinice za obezbeđenje posebnih ličnosti i 
objekata, Žandarmerije, Uprave kriminalističke policije i Centra za osnovnu policijsku obuku. 

Policijski službenici, koji su stalni dobrovoljni davaoci krvi, izrazili su očekivanje da će njihov 
primer slediti svi koji ispunjavaju uslove i na taj način pomoći ljudima kojima je transfuzija 

neophodna 
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